
 

 

Antwoorden op Kamervragen van het Kamerlid Kant over de tijdelijke overheveling van 
farmaceutische hulp van de Ziekenfondswet naar de Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten. 
(2040513810)  
 
1. 
Bent u op de hoogte van het feit dat begin jaren ’90 farmaceutische hulp tijdelijk is 
overgeheveld van de Ziekenfondswet (ZFW) naar de Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten 
(AWBZ)? 
 
1. 
Ja.  
Farmacie, hulpmiddelen, erfelijkheidsonderzoek, audiologische hulp en revalidatie zijn in de 
periode 1992-1995 overgeheveld geweest van de Zfw naar de AWBZ. 
 
2. 
Kunt u uiteenzetten hoe de financiële afwikkeling van die overheveling van de Zfw naar de 
AWBZ is verlopen? 
 
2. 
Na de overheveling per 1-1-1992 is door de Ziekenfondsraad voor het jaar 1991 afgerekend 
conform de regels die toen golden. Over 1991 is er sprake geweest van 90% nacalculatie 
over alle verstrekkingen. 
 
In de periode 1992-1995 waren ziekenfondsen voor deze verstrekkingen uitvoeringsorgaan 
AWBZ. Bij de terugheveling per 1-1-1996 naar de Zfw heeft er per uitvoeringsorgaan een 
afrekening plaatsgevonden over de periode 1992-1995. Daarbij zijn de reserves van de 
uitvoeringsorganen teruggevloeid naar het Algemeen fonds van de AWBZ.  
 
In 1996 zijn de ziekenfondsen wat betreft de overgehevelde verstrekkingen weer met een 
schone lei van start gegaan.    
 
3.  
Is het zeker dat er geen premiegelden onterecht bij de ziekenfondsen zijn achtergebleven? 
Zo ja, waarom? Zo neen, bent u bereid hiernaar een onderzoek in te stellen? 
 
3. 
Zoals aangegeven is 1991 afgerekend conform de toen geldende regels. Het macro-resultaat 
van de verstrekkingenbudgettering over alle ziekenfondsen en over alle verstrekkingen 
bedroeg in 1991 € 19,0 miljoen negatief (circa € 2,0 verlies per verzekerde).  
Gezien dit resultaat en het feit dat 1992 – 1995 volledig is verrekend ben ik van oordeel dat 
er geen premiegelden onterecht bij ziekenfondsen zijn achtergebleven. Ik zie geen aanleiding 
om een nader onderzoek in te stellen naar de wijze waarop de afrekening heeft 
plaatsgevonden. 
 
4. 
Kunt u over deze kwestie en over een eventuele oplossing daarvan uitsluitsel geven vóór de 
invoering van de Zorgverzekeringswet, ofwel voordat de ziekenfondsen private 
ondernemingen worden? Zo ja, op welke wijze gaat u daarvoor zorgen? Zo neen, waarom 
niet? 
 
4. 
Ja. 
Ik ben van oordeel dat ik met de hiervoor gegeven antwoorden voldoende uitsluitsel heb 
gegeven. 



 
 
 
 
5.  
Welke lessen kunnen volgens u worden getrokken uit de toenmalige overheveling voor de op 
stapel staande invoering van de Zorgverzekeringswet en de gelijktijdige beëindiging van de 
ZFW, de Wet toegang ziektekostenverzekering 1998 (WTZ) en de Wet medefinanciering 
oververtegenwoordiging oudere ziekenfondsverzekerden (Wet Mooz)? 
 
5. 
De les die ik trek is dat de toenmalige Ziekenfondsraad de afwikkeling goed heeft 
uitgevoerd.  
Mijn verwachting is dat het CVZ, CTZ en SUO de afwikkeling 2005 op adequate wijze 
zullen uitvoeren. 
 
 
 
 


